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§ 1   

Val av protokollsjusterare, tid för och anmälan av 
protokollsjustering 

Beslut 

 

1. Ordföranden Bo Sundin (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. 

2. Protokollet justeras den 30 oktober 2013. 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

26 september 2013 justerades den 3 oktober 2013. 

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 OKTOBER 2013 

BLAD 3 

 

 

  

§ 2  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p 1 
föräldrabalken (FB) 
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§ 3   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p 1 
föräldrabalken (FB) 
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§ 4   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p 1 
föräldrabalken (FB) 
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§ 5   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st p 1 
föräldrabalken (FB) 
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§ 6   

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i 
enskilt ärende 
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§ 7   

Återkallelse av ansökan hos Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) om överflyttning av enskilt ärende till annan 
kommun 
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§ 8  

Information om utredning enligt 14 kap. 6 § socialtjänstlagen 
samt lex Sarah-anmälan till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) 
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§ 9  

Förvaltningens och nämndens information och frågor 

Projektledarna Ali Abdukadir och Ana Milena Isacson informerade 

om projektet Sociala insatsgrupper för unga vuxna, 20-29. Projektet 

startade i januari 2013 som ett samarbete mellan 

stadsdelsförvaltningarna i Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta samt 

Stockholmspolisen. Målgruppen är unga vuxna som bor i Rinkeby och 

Tensta och syftet är att skapa bättre förutsättningar för de unga som 

vill arbeta eller studera och bryta med en kriminell och destruktiv 

livsstil. 

 

Projektet ska pågå i tre år och sedan mars 2013 har totalt 50 personer 

deltagit. För närvarande deltar 33 killar och 2 tjejer. 40 % av 

deltagarna är 20-25 år gamla, 60 % är 26-29 år. De flesta av 

deltagarna är kända av polisen och socialtjänsten sedan tidigare och 

flera har varit frihetsberövade under kortare eller längre perioder. 

Många av dem saknar arbete och bostad och har inte fullföljt sin 

skolgång. Många har fått både sin ekonomi och sina familjerelationer 

förstörda till följd av den destruktiva livsstilen. 

 

Det arbetssätt som tillämpas i projektet är individbaserat och utgår 

från varje deltagares specifika behov och förutsättningar. För varje 

deltagare upprättas en individuell handlingsplan där man ställer upp 

både kortsiktiga och långsiktiga mål. På kort sikt handlar det om att 

lösa akuta problem, som boende och ekonomiska svårigheter. Många 

behöver hjälp med praktiska saker som ID-kort och bankkonto. Sex 

till sju personer har fått hjälp till eget boende tack vare insatser från 

stadsdelsförvaltningarna och de kommunala bostadsbolagen. 

 

För att på längre sikt uppnå en positiv utveckling kan deltagarna få 

hjälp med att läsa upp betyg eller att få jobb. Genom ett samarbete 

med polisen har några deltagare fått jobb på lager. Man har också ett 

framgångsrikt samarbete med Arbetsförmedlingen och några har fått 

anställning hos bemanningsföretag. Bland dem som haft svårt att hitta 

arbete har flera valt att studera. 50 % av deltagarna har hittat en 

sysselsättning. Endast två eller tre deltagare har återfallit i missbruk.  

 

Projektet utvärderas av Socialstyrelsen i samarbete med Stockholms 

universitet. Intresset för att delta i projektet är mycket stort och för 

närvarande står 48 personer på projektets väntelista. Nämnden ställde 

frågor till projektledarna om möjligheten att utvidga projektet till att 

omfatta fler stadsdelar, exempelvis Husby, Akalla och Kista. 

Projektledarna svarade att de skulle välkomna en utvidgning av det 
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geografiska upptagningsområdet, men underströk att det skulle kräva 

mer personal och resurser.  
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§ 10  

Uppföljningsrapport till nämnden i oktober 2013 

Beslut 

Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport  

 
Ärendet 

Före resultatöverföring prognostiseras ett underskott om 0,8 mnkr och 

efter resultatöverföring ett överskott om 1,9 mnkr. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.2.1.-627-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

Ledamoten Anki Erdmann m.fl. (V) anslöt sig till 

socialdemokraternas särskilda uttalande.  

 

Tyvärr ser månadsrapporten likadan ut i oktober som i augusti. Social 

omsorg, som trots att de har fått extra resurser detta år, prognostiserar 

underskott. Det är en indikation på att vi har haft rätt tidigare år, 

budgeten har inte varit i närheten av att räcka till. Efter många år av 

besparingar tar det tid att få stabilitet och personal som räcker till. Vi 

har dessutom stora underskott inom äldreomsorgen men även inom 

personer med fysiska och psykiska funktionsnedsättningar. 

Underskotten i sig säger inte så mycket, det kan lika väl vara så att 

stadsdelen helt enkelt fått för lite pengar för den verksamhet den 

måste ha. På ekonomiskt bistånd växer underskottet hela tiden, 

prognosen är att det landar på minus 6 mkr. Detta beror på att fler 

arbetslösa uppbär försörjningsstöd, det finns inga arbeten de kan 

efterfråga.  

 

Personalen inom många verksamheter vittnar om att den ständiga 

jakten på kostnadseffektivitet genom översyn av arbetssätt, 

arbetsmetoder, organisationsförändringar och nya infallsvinklar 

innebär hög arbetsbelastning som ibland leder till sämre kvalité på 

utförandet av arbetet.  

 

Det ”nya arbetarpartiet” har kanske bytt logga men politiken är 

densamma. 
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§ 11  

Gruppbostäder för funktionshindrade enligt LSS i Kista Torn, 
Kista 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om gruppbostäder för 

personer med funktionsnedsättning enligt LSS i Kista torn, Kista. 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av projektet. 

3. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott 

om stimulansbidrag med totalt 2 900 tkr, varav 100 tkr avser 

beställarstöd, 500 tkr avser förprojektering och projektering, 1 800 

tkr avser särproduktionskostnader om 300 tkr per nytillkommen 

lägenhet samt 500 tkr för startkostnader. 

4. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att hos 

fastighetskontoret beställa inköp av de bostadsrätter som ingår. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden fattade den 22 november 2007 ett inriktningsbeslut 

som uppdrar åt förvaltningen att bland annat planera för tillkommande 

behov av servicebostäder och gruppboenden för personer med 

funktionsnedsättning, personkrets 1 (1§ 1 LSS). I detta ärende 

presenterar förvaltningen ett förslag till gruppbostad för sex 

enpersonshushåll i Kista torn, Kista. Boendet planeras till plan 4 av 17 

i det lägre av två tornbyggnader. Avsikten är att fastighetsnämnden 

köper gruppbostäderna med biutrymmen som bostadsrätter och 

upplåter dessa i andra hand till stadsdelsnämnden, vilken i sin tur hyr 

ut bostäderna till de boende. Det är förvaltningens avsikt att i första 

hand använda de sex nya bostäderna i Kista torn för att ersätta en av 

två icke-fullvärdiga gruppbostäder inom stadsdelsområdet. 

Stadsdelsnämndens nettokostnad för lokalerna kan uppskattas till 230 

tkr per år. Inflyttning är beräknad till fjärde kvartalet 2015. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 8.-605-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz m.fl. 

(FP) anmälde ett särskilt uttalande. 
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Stockholm växer och är en framgångsstad i inte bara Sverige utan i 

hela Europa. Tyvärr sprids det en bild av grupperingar som anser att 

tillväxten och byggandet bara kommer några till del, och inte minst 

Kista Torn har varit föremål för kritik. Det anser vi är en felaktig 

argumentation och det är tydligt hur alla stockholmare, oavsett 

bakgrund och förutsättningar, tjänar på att det byggs mer.  

 

Ärendet är bara ett av många exempel på att tillväxten också kommer 

människor i ibland svåra och utsatta situationer till del. Människor 

med funktionsnedsättning valde inte självmant sin situation utan 

förutsättningarna var antingen givna eller som en konsekvens av 

något. Det är viktigt att dessa människor inte behandlas på ett 

annorlunda sätt utan får ta del av samma samhällsservice och välfärd 

som alla andra. Ingen Rinkeby-Kistabo ska behöva känna sig utanför. 

 

Det är roligt att Rinkeby-Kista växer, men vi ser gärna att det växer 

ytterligare. Ska man finansiera välfärden krävs det att fler också 

arbetar, och fler i arbete förutsätter också boende. Vi hoppas att Kista 

Torn bara är en av många framtida nybyggnationer med 

gruppbostäder för funktionshindrade. 

 
Särskilt uttalande 2 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Vi socialdemokrater är mycket positiva till att det planeras för 

gruppbostäder i Kista Torn. Vi utgår från att förvaltningen i samband 

med all nybyggnation i stadsdelen framhåller behovet av att det också 

byggs gruppbostäder. Vi kan samtidigt konstatera att hyrorna vid 

nyproduktion blir mycket höga och vi är oroliga att det kan bli 

hyresnivåer som blir svåra för hyresgästerna att klara. 
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§ 12   

Förlängning av avtal om driften av Kista vård- och 
omsorgsboenden 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att rekommendera kommunstyrelsen att 

förlänga nuvarande avtal med Attendo Care AB avseende driften av 

Kista vård- och omsorgsboende från och med den 1 oktober 2014 

t.o.m. den 30 september 2016. 

 
Ärendet 

Nuvarande avtal med Attendo Care AB gäller under perioden 1 

november 2012 till och med 30 oktober 2014 och utgör det första av 

totalt tre möjliga tvååriga förlängningsoptioner. Avtalet kan således 

förlängas på samma villkor i ytterligare två år gånger två år. Med 

resultaten från årligen genomförda avtalsuppföljningar som grund 

bedömer stadsdelsförvaltningen att Attendo Care AB uppfyller de 

krav som kan ställas utifrån gällande lagstiftning, förordning och 

föreskrifter, stadens riktlinjer och avtalet. Stadsdelsförvaltningen 

föreslår att nuvarande avtal förlängs med två år till och med den 30 

september 2016. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 2.2.1.-045-2010.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande  

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Det är positivt att Attendo Care AB uppfyller de krav som kan ställas 

utifrån gällande lagstiftning och driver Kista vård och omsorgsboende 

på ett bra sätt. Att driva en verksamhet där personer har omfattande 

omvårdnadsbehov är ett stort ansvar. För att våra vård- och 

omsorgsboenden ska ha förutsättningar att vara bra behövs: 

- En bemanning efter de behov som de boende har  

- Bra personal med rätt kompetens   

- En god arbetsmiljö   

- Synliggöra brister, göra handlingsplaner och följa upp dem. 

 

Allt fler blir äldre och andelen äldre i befolkningen kommer att öka 

ganska kraftigt under de närmaste årtiondena. Då är det viktigt att 
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ständigt följa upp alla verksamheter där de äldre får omsorg för att 

vara säkra på att den håller god kvalité. 
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§ 13   

Personuppgiftsombud för Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning  

Beslut 

Stadsdelsnämnden utser Tove Nilsson till personuppgiftsombud för 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning.  

 
Ärendet 

För att åstadkomma ett gott skydd för den personliga integriteten vid 

behandling av personuppgifter finns bestämmelser i 

personuppgiftslagen (1998:204) (PuL) som den som är 

personuppgiftsansvarig, i vårt fall stadsdelsnämnden, måste iaktta. 

Den personuppgiftsansvarige kan utse ett personuppgiftsombud, som 

har till uppgift att självständigt se till att behandlingen av 

personuppgifter sker på ett lagligt och korrekt sätt samt i enlighet med 

god sed. Förvaltningen föreslår att nämndsekreteraren Tove Nilsson 

utses till personuppgiftsombud. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.2.1.-628-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Nya datorer till datasalen på Rinkeby medborgarkontor 
m.m. 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen  

 
Ärendet 

I en skrivelse av den 18 april 2013 vill Kerstin Aggefors m.fl. (S) ge 

förvaltningen i uppdrag att snarast skaffa nya datorer och programvara 

som kan användas av besökare på medborgarkontoret i Rinkeby, 

undersöka eventuellt behov av nya datorer vid medborgarkontoret i 

Husby och låta göra en inventering av tillgången till internet i hemmet 

bland invånarna i stadsdelsområdet. Sedan skrivelsen kom in har 

medborgarkontoret i Rinkeby, som har cirka 300 besökare per dag, 

köpt in elva nya datorer. Medborgarkontoret kommer arrangera 

datautbildningar för de som har behov av hjälp. På 

medborgarkontorsfilialen i Husby finns inga datorer, vilket beror på 

utrymmesbrist. Det finns datorer på biblioteken i Husby, Kista och 

Rinkeby som allmänheten kan använda. Förvaltningen konstaterar att 

det finns olika möjligheter för den som behöver tillgång till dator och 

anser att det inte kan betraktas som en kommunal angelägenhet att 

inventera internettillgången bland invånarna.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.6.-262-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

En väg till ökad tillsyn (SOU 2013:50) 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

 
Ärendet 

I den remitterade utredningen föreslås åtgärder för en effektivare 

tillsyn av reglerna om marknadsföring av tobak och alkohol, hur 

tillsyn av e-handel med alkohol ska bedrivas samt hur 

ålderskontrollen ska säkerställas. Utredaren föreslår bland annat att e-

handel med alkohol blir anmälningspliktigt samt att kommunerna ska 

ha ansvar för tillsynen över e-handel och marknadsföring på internet. 

Förvaltningen anser att utredningens förslag om en skärpt tillsyn samt 

ökad sanktionsmöjlighet är motiverade, men önskar en djupare analys 

av konsekvenserna av ytterligare tillsynsansvar för kommunerna. 

Förvaltningen anser att kontrollen av e-handel med alkohol och 

hemleveranser av dessa varor bör vara en statlig uppgift. Om 

kommunerna ändå får kontrollansvaret för e-handel och 

hemleveranser bör kommunerna också få ekonomiska resurser som 

täcker kostnaderna för den tillkommande tillsynen. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.5.1.-589-2013.  

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag till beslut.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de båda förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag.  

 
Reservation 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  

 

Att en ny utredning får i uppgift att fördjupa sig i ärendet och komma 

med ett mera grundligt och genomtänkt förslag.  



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 OKTOBER 2013 

BLAD 20 

 

 

  

Det är bra att man försöker få fram samma regler för tobaks- och 

alkoholreklam i tidningar och tidskrifter vare sig de finns i papper 

eller på Internet .  

 

Men folk i allmänhet och även minderåriga besöker alla möjliga sidor 

och tidskrifter från alla möjliga länder där det förekommer reklam för 

både alkohol och tobak. Det finns t ex alkoholreklam på Facebook. 

Hur ska svenska myndigheter kunna kontrollera allt som sker på 

nätet?  Säkert är att det är betydligt mera komplicerat än vad 

utredningen vill göra gällande. 

 

Vi tycker också att den som gjort utredningen missbedömer 

kostnaderna för merarbete hos kommunerna om de ska ha ansvar för 

den operativa tillsynen. En tillsynsavgift ska räcka till att ta fram 

rutiner och riktlinjer, utveckla kompetens, och utbilda personal. Vad 

räcker tillsynsavgiften till och hur ska den tas ut?  Vad sker om man 

handlar alkohol i andra länder? Vilken roll får tullmyndigheterna?  

Och hur ska det gå till när kommunen ska genomföra kontrollköp för 

att se att den som köper alkohol är över 20 år. Ska man tillverka 

speciella Visa-kort och legitimationer? Ska man använda riktiga 

minderåriga? Hur upptäcker man olaglig försäljning som försöker 

döljas genom att framstå som laglig e-handel? Är inte delar av den 

operativa tillsynen polisens uppgift? 

 

Vi anser att den här frågan inte är utredd tillräckligt. Det finns för 

många frågetecken. 

 

Vi föreslår att en ny utredning får i uppgift att gå djupare in i 

frågeställningarna. 
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§ 16   

Departementspromemorian Ökat fokus på arbete för vissa 
nyanlända invandrare och avveckling av sfi-bonus (Ds 
2013:61) 

Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 
Ärendet 

I den remitterade promemorian föreslås att en nyanländ invandrare 

som deltar i insatser enligt lagen om etableringsinsatser för vissa 

nyanlända invandrare, och som utan godtagbart skäl avvisar ett 

erbjudet lämpligt arbete, inte ska ha rätt till fortsatta insatser enligt 

lagen. I promemorian föreslås också att de lagar som reglerar den så 

kallade sfi-bonusen ska upphöra att gälla. Lagändringarna föreslås 

träda ikraft den 1 juli 2014.  Förvaltningen är i huvudsak positiv till 

förslagen, men anser att en nyanländ som stängs av från rätt till 

ersättning efter att ha avvisat erbjudande om lämpligt arbete bör 

kunna återfå rätten till ersättning. Förvaltningen konstaterar också att 

det finns en risk för ökade kostnader till följd av förslaget. Vad gäller 

avveckling av sfi-bonus har förvaltningen endast en mindre synpunkt 

på övergångsbestämmelserna. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.5.1.-614-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 1 

Ledamoten Anki Erdmann m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) anslöt sig till vänsterpartiets 

särskilda uttalande.  

 

Det finns många faktorer som påverkar hur snabbt man lär sig ett 

språk. Ekonomi är inte en av dessa faktorer och vi ser därför positivt 

på ett avskaffande av sfi-bonusen. De personer som fått ta del av 

dessa pengar hade ändå lärt sig svenska lika fort. Om man hade tagit 

del av språkforskningen hade förhoppningsvis inte sfi-bonus någonsin 

kommit på tal. Dessa pengar hade kunnat användas till bättre saker, 

till exempel för att förbättra undervisningen.  

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 OKTOBER 2013 

BLAD 22 

 

 

  

I förslaget förs argument fram om att regelverket för 

etableringsreformen ska likriktas mot kraven som finns i det nya, 

hårdare regelverket som gäller för de arbetssökande som har 

arbetslöshetsersättning.  Vi menar att målgruppernas förutsättningar 

och behov är så pass olika och att regelverken skiljer sig åt så 

väsentligt att det inte är lämpligt att likrikta bedömningar och 

regelverk. Effekten av det nya regelverket för a-kassan är varken 

prövad eller utvärderad, varför det inte går att dra någon slutsats att ett 

införande av straff i etableringsreformen skulle medföra att 

målgruppen snabbare skulle komma ut i arbete. Vi anser att det 

snarare är tillgången på arbetstillfällen som styr möjligheten för 

individer att få arbete.   

 

I det nya regelverket för a-kassa gäller att den som tackar nej till ett 

jobb eller arbetsmarknads-politiskt program eller på annat sätt 

förlänger sin tid i arbetslöshet för första gången blir avstängd från 

rätten till ersättning i 5 dagar, andra gången i 10 dagar, tredje gången 

45 dagar och fjärde gången förlorar rätt till ersättning tills ett nytt 

arbetsvillkor är uppfyllt.  Straffet som den nyanlände skulle få som 

ingår i etableringsreformen skulle enligt förslaget motsvara det straff 

som en mottagare av a-kassa skulle få fjärde gången som denne tackar 

nej till ett jobb. Den nyanlända personen förlorar sina rättigheter till 

de övriga insatser som finns i etableringsplanen som SFI, 

samhällsorientering, stöd av etableringslots (som därmed också blir av 

med sin ersättning) och andra aktiviteter som planen kan omfatta. Han 

eller hon förlorar också rätten till etableringsersättning och 

etableringstillägg per barn upp till 20 år och bostadsersättning för 

ensamstående. Det ska då tas med i räkningen att detta betydligt 

hårdare straff riktar sig till en språksvag grupp som har sämre 

förutsättningar att förstå och ta till sig instruktioner och regler. Risken 

för missförstånd är uppenbar.  

 

Den nyanländ som får planen och därmed sin försörjning indragen av 

den här anledningen, hänvisas till kommunen. I Stockholms stad är 

dock praxis att utreda om personen kunde ha fått försörjning från 

annat system i första hand eftersom försörjningsstöd via kommunen är 

samhällets yttersta skyddsnät. Om individen själv har förorsakat 

inkomstförlusten, ges försörjningsstöd normalt sett inte av 

kommunen. En person som drabbas av den här regeln riskerar att slås 

ut till utanförskap. Det hade varit rimligare att stänga av 

etableringsersättningen i fem dagar i enlighet med de nya a-

kassereglerna och inte låta etableringstillägget eller 

bostadsersättningen påverkas eftersom det är ersättningar som är 

tänkta att gå till barnen och bostad. Men vi anser inte att den här 

gruppen ska omfattas av något straff eftersom risken för missförstånd 
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och att man inte tar hänsyn till andra faktorer som kan påverka, till 

exempel ohälsa, sociala faktorer eller planeringskrock med andra 

aktiviteter i etableringsplanen är för stor.   

 

Målgruppen som omfattas av etableringsreformen, består av sådana 

personer som regeringen bedömt kommit till Sverige av skyddsvärda 

anledningar och som man har bestämt att ge stöd för att integrera sig i 

landet. Det handlar om människor som kommer från diktaturer och 

krigshärjade länder som har flytt en humanitärt svår situation. Många 

har svåra minnen att bära. Vi menar att man inte kan bortse från den 

problembilden, men inget av detta tas hänsyn till i förslaget. Tvärtom 

blir straffet hårdare för en person i denna målgrupp än för en som har 

a-kassa. Tiden i etableringsreformen är den enda tid som den 

nyanlände har att få chansen att studera SFI och delta i andra åtgärder 

som ska syfta till arbetsmässig och språkmässig integration som 

samhället bekostar. Rätt att återuppta en etableringsplan gäller endast 

ett år från folkbokföring i en kommun. Med detta förslag förlorar den 

nyanlände som råkar ut för indragen etableringsplan den chansen.  

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Ingen verkar tycka att stimulansersättningen, sfi-bonus, har fungerat 

och det finns ingen anledning att behålla den. 

 

När det gäller krav för nyanlända invandrares att acceptera ett erbjudet 

lämpligt arbete för att ha rätt till fortsatta insatser som 

etableringsersättning och bostadsersättning så tycker vi att ”lämpligt 

arbete” är otydligt och handläggare kan göra olika bedömningar..  

 

Vi har svårt att tänka oss att särskilt många nyanlända som erbjuds 

arbete tackar nej till det. De allra flesta vill inget hellre än att ha ett 

arbete och att kunna klara sig på det. Skulle det visa sig att några 

personer visar bristande vilja så beror det kanske på osäkerhet om de 

tror sig klara arbetet, post traumatisk stress eller oro för familj i 

krigszoner och då bör man få hjälp i stället för att sparkas ut ur 

systemet. De nyanlända måste ju leva , äta och bo även om de skulle 

neka att ta ett ”lämpligt” jobb. Då hamnar ansvaret hos kommunerna 

och försörjningsstödet i stället. 

 

Vi hoppas också att de nyanlända och alla arbetssökande slipper de 

märkliga system som utvecklats för arbetssökande med krav på 

aktiviteter och ifyllande av aktivitetsrapporter. De arbetssökande ska 

hållas sysselsatta ofta genom att söka jobb som man på förhand kan se 
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ger ett nej. Arbetsgivare vill inte lägga ut jobb av rädsla för berg av 

ansökningar med fel kvalifikationer. De arbetssökande som får nej 

ständigt får inte ökade chanser till jobb utan sämre självkänsla.  
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§ 17   

Begreppet andragenerationsinvandrare  

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har för yttrande remitterat motionen Begreppet 

andragenerationsinvandrare kan leda till diskriminering, inlämnad av 

Tara Twana (S). Motionären föreslår att begreppet andragenerat-

ionsinvandrare ersätts av förslagsvis andragenerationssvensk i stadens 

dokument och rapporter. Eftersom alla barn födda i Sverige är 

svenskar anser Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd att begreppet 

andragenerationsinvandrare inte fyller någon funktion utan snarare 

blir missvisande. Att ersätta med ett begrepp som 

andragenerationssvenskar vore dock fel då det riskerar att, i stället för 

att motverka diskriminering, bidra till en stigmatisering av 

medborgare som ser sig själva som svenskar och betraktar Sverige 

som sitt hemland.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.5.1.-423-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz m.fl. 

(FP) anmälde ett särskilt uttalande. Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. 

(S) anslöt sig till moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande. 

 

Alla människor som är bosatta i Sverige med svenskt medborgarskap 

är och ska betecknas som svenskar. Vi är kritiska till alla 

samlingsbegrepp som skapar och förstärker en vi och dem-känsla. När 

man väljer att betrakta barn med utrikesfödda föräldrar, som själva är 

födda i Sverige som andra generationens svenskar eller invandrare 

manifesterar och signalerar man att de avviker från normen och inte 

tillhör det svenska samhället. Vi anser att motionärens förslag om 

ännu en benämning på svenska barn är irrelevant och missvisande. 

 

För oss är det är ytterst viktigt att sträva efter ett samhälle där alla 

kommer till sin rätt och känner samhörighet. De begrepp som används 

i myndighetsutövningen ska vara neutrala och inkluderande . De ska 
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inte särskilja, stigmatisera, etnifiera eller kategorisera människor på 

grund av ursprung. 

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. Ledamoten Anki Erdmann m.fl. (V) anslöt sig till 

miljöpartiets särskilda uttalande.  

 

Att omformulera begreppet ”andragenerations invandrare” till ”andra 

generations svenskar” löser inga integrationsproblem för någon 

generation, varken för ”nya” eller ”gamla” svenskar. 

 

Vi tycker inte att detta skulle förbättra någonting för denna grupp, 

varken teoretiskt eller i praktiken eftersom ordet ”andra …” kan 

tolkas och förstås på fel sätt – som något nedlåtande. 

 

De exempel som finns i Kanada, ”andragenerations kanadensare”, 

eller i Danmark med begreppet ”ny-danskar” har inte löst något 

problem.  

 

Vi utgår ifrån att alla som är svenska medborgare endast bör kallas 

svenskar eftersom de betraktas så även juridiskt. 

 

Av samma skäl avslog Miljöpartiet i Kommunfullmäktigen den 

motion som lades av två Miljöpartister 2011. 
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§ 18   

Central avgiftshantering för förskola, fritidshem och 
fritidsklubb 

Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har i stadens budget för år 2013 i uppdrag att, i 

samråd med utbildningsnämnden, utreda hur en central 

avgiftshantering för förskola och fritidshem skulle kunna organiseras. 

I utredningen ingår kartläggning av dagens avgiftshantering, 

jämförelser med andra kommuner och genomförda referensgrupper 

med fristående och kommunala anordnare. Utifrån utredningens 

resultat har ett förslag till central organisation av avgiftshantering 

utarbetats. Förvaltningen anser att förslaget är genomtänkt och ställer 

sig i huvudsak positiv till förslaget.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.5.1.-588-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Anki Erdmann m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anslöt sig till 

vänsterpartiets särskilda uttalande.  

 

Vi kan se fördelar med en central avgiftshantering som även innefattar 

fristående utförare, framförallt för att förebygga fusk exempelvis med 

för höga avgifter eller att barn skrivs in för att kunna rekvirera 

förskolepeng fast de ännu inte går i verksamheten. Det borde också bli 

enklare och mer säkert för vårdnadshavaren om alla avgifter hanteras 

av samma instans. 
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§ 19   

Kulturhusfilialer 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Mats Berglund (MP) anför i en motion att ”kulturens infrastruktur” 

måste följa den demografiska utvecklingen med ett ökat antal 

invånare i stadsdelar utanför innerstaden, vilka annars halkar efter. 

Motionären föreslår därför att kulturhusfilialer etableras i stadsdelar 

som i dag saknar kulturhus eller liknande institutioner där många 

kulturformer möts. Förvaltningen delar uppfattningen att det offentligt 

stödda kulturlivet om möjligt bör vara väl representerat i samtliga 

delar av staden. Förvaltningen konstaterar dock att en kulturhusfilial i 

den mening som motionären föreslår är svår att åstadkomma i våra 

stadsdelar. Med några kompletteringar torde befintliga satsningar på 

samverkande kulturaktörer i Husby kunna utökas till Kista och 

Rinkeby och därigenom, i enlighet med motionärens förslag, skapa 

mötesplatser där många kulturformer möts.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.5.1.-619-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz m.fl. 

(FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Vi tycker att stadsdelens satsningar på kultur, inte minst för barn och 

ungdomar, är viktiga, som också förvaltningen redovisar i ärendet. 

 

Vi vill också framhålla några ytterligare evenemang i stadsdelen som 

är viktiga för områdets invånare samt att vi uppskattar och gärna ser 

flera lokala initiativ:  

- Husbyfestivalen 

- Husby: Nouroz, Nyårsfestival,  

- Akalla by- Midsommarfestivaler 

- Akalla by –Majbrasa 

- Rinkebyfestival 

- Nationaldagsfirande i Rinkeby 
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Särskilt uttalande 2 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) samt ledamoten Birgitta Hald-

Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande. Ledamoten Anki 

Erdmann m.fl. (V) anslöt sig till socialdemokraternas och 

miljöpartiets särskilda uttalande. 

 

Vi är i grunden positiva till Mats Berglunds motion.  

 

Viktigast just nu i våra områden är kanske att rusta upp de lokaler som 

redan finns!  

 

Vi vill satsa på lokal kultur och stödja de föreningar som finns i 

området. De som har idéer bör få stöd att förverkliga dem och en av 

svårigheterna är lokaler.  

 

Kista Träff borde genomgå en ordentlig förvandling för att fungera för 

föreställningar och teater. Med möteslokaler som inte ser ut som 

skolsalar och utrymmen för utställningar.  

 

Att renovera och rusta upp Rinkeby Folkets hus är ännu viktigare. Då 

skulle det kunna bli ett kulturhus. Ny snygg inredning skulle göra det 

attraktivt att använda scenen i källaren. En välkomnande entré med 

plats för utställningar och sköna soffor. Det är dags att göra något 

positivt för Rinkeby! Vi kan lätt räkna upp allt Rinkeby har förlorat 

under alliansens två mandatperioder. Det har vi gjort så många 

gånger. Nu har man också lagt ner Rinkebyakademin som faktiskt var 

något speciellt. För att man ska vilja besöka en plats måste det finnas 

något unikt. 

 

Det kommer att bli en stor tillströmning av människor i Rinkeby 

genom anhöriginvandringen. Området ska bli ännu mera tätbebyggt. 

Då måste vi också se till att det finnas något som utstrålar en positiv 

känsla och som gör att man känner sig stolt över sitt område. 

Man skulle kunna tänka sig ett kulturcentrum för kvinnor och unga 

tjejer.  Man skulle kunna åstadkomma ett hantverkshus med platser 

för lärlingar. Man kanske kunde få hit en restaurangutbildning där 

man kunde prova elevernas mat för en billig penning i en tillhörande 

restaurang. Med idérikedom och vilja skulle man kunna göra mycket. 
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§ 20  

Alkoholservering gällande restaurangen Kista Star 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

 
Ärendet 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning tillstyrker ansökan från 

Restaurang Begonya AB om utökat serveringstillstånd för 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker för 

allmänheten, måndag–söndag, klockan 11.00–02.00 och i 

uteserveringen måndag–söndag, klockan 11.00–01.00 för restaurang 

Kista Star, Kista Torg 7, 164 42 Kista. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2013. Dnr 1.5.2.-279-2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

 

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 OKTOBER 2013 

BLAD 31 

 

 

  

§ 21   

Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Inga inkomna skrivelser. 
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§ 22   

Konferenser och utbildningar 

Inga inkomna inbjudningar. 
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§ 23   

Postlista 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av postlista från den 12 september 2013 till och med den 9 

oktober 2013.  

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 OKTOBER 2013 

BLAD 34 

 

 

  

§ 24  

Protokoll från lokala pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna 

 
Ärendet 

Lokala pensionärsrådets protokoll från den 11 september 2013. 
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§ 25   

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 
Ärendet 

Lokala rådet för funktionshinderfrågors protokoll från den 12 

september 2013. 
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§ 26   

Anmälan av delegationsbeslut 

Inga beslut att anmäla.  
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§ 27   

Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen 

Inga inkomna skrivelser eller rapporter. 

 

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 OKTOBER 2013 

BLAD 38 

 

 

  

§ 28   

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

1. Protokoll från Kommunstyrelsens funktionshindersråds 

sammanträde 2013-09-09 

2. Protokoll från Kommunfullmäktigesammanträde 2013-10-14, § 21 

Förslag till genomförande av Open Stockholm Award 2014, dnr: 

1.5.1.-078-2013 

3. Protokoll från Kommunfullmäktigesammanträde 2013-10-14, § 26 

Handlingsplan för ökad insamling av matavfall i Stockholm stad 

för biologisk behandling, dnr: 1.5.1.-875-2013 

4. Protokoll från Kommunfullmäktigesammanträde 2013-10-14, § 31 

Stockholms stads förskoleprogram – Framtidens förskola, dnr: 

1.5.1.-190-2013 

5. Protokoll från Kommunfullmäktigesammanträde 2013-10-14, § 32 

Riktlinjer för övergångar mellan förskola och skola i Stockholms 

stad från 2013, dnr: 1.5.1.-380-2013 
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§ 29   

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 9 oktober och 

den 23 oktober 2013.  

 

 

 


